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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvori bestod den første henvendelse i HSBC-sagen fra pressen i 2013, og hvor og af 

hvem blev det besluttet, at denne henvendelse ikke skulle følges op af konkrete initiati-

ver? Besvarelsen af presse-henvendelsen bedes oversendt. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”En journalist fra DR, Dokumentar ville i september 2013 gerne høre, om Danmark 

havde fået tilbudt oplysninger fra HSBC-databasen. Journalisten stillede endvidere føl-

gende spørgsmål: 

- Om Danmark har bedt om oplysningerne? 

- Om danske myndigheder har kendskab til, om disse data er relevante for opkla-

ring af danske skattesager? 

- Om de har været anvendt eller aktuelt anvendes i danske skattesager? 

- Om der overvejes at indgå et samarbejde med Frankrig vedrørende disse data? 

- Om danske myndigheder har en politik om udnyttelse af den slags data, der 

fremkommer ”ulovligt” ved whistleblowing eller salg? 

 

Henvendelsen fra journalisten blev besvaret mundtligt ud fra følgende ramme: 

 

SKAT udtaler sig ikke om kontroloplysninger vedrørende konkret nævnte virksomheder og kan derfor 

hverken be- eller afkræfte, om SKAT er blevet tilbudt HSBC-oplysninger. SKAT får ind imellem til-

budt kontroloplysninger fra samarbejdsmyndigheder i ind- og udland, og de oplysninger indgår i kontrol-

arbejdet. Tilbud om oplysninger fra privatpersoner, som typisk er sammenkædet med krav om betaling, 

bliver afslået. SKAT ønsker ikke at betale for kontroloplysninger. SKAT har hverken hjemmel eller 

budget til det. Endvidere er SKAT meget opmærksomme på, at oplysningerne kan være kommet til veje 

ved en kriminel handling. 

 

Der er ikke i forbindelse med udarbejdelsen af SKATs redegørelse om HSBC-databasen 

fundet holdepunkter for, at der er nogen i SKAT, der har taget stilling til, om pressehen-

vendelsen skulle følges op af konkrete initiativer.” 

 

 

  

 

  


	Spørgsmål
	Svar

